
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Gospodarki Narodowej

Data posiedzenia:  25 stycznia 2010 r.

Nr posiedzenia: 288

Posiedzeniu przewodniczył: senator  Jan Wyrowiński – przewodniczący komisji

Porządek posiedzenia: 1. Informacja o prywatyzacji spółek energetycznych ENEA SA i ENERGA SA.

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji: Grzegorz Banaś, Stanisław Bisztyga, Jan
Dobrzyński, Tadeusz Gruszka, Stanisław Iwan, Stanisław Jurcewicz,
Kazimierz Kleina, Stanisław Kogut, Krzysztof Majkowski, Antoni Motyczka,
Władysław Ortyl, Andrzej Owczarek, Eryk Smulewicz, Marek Trzciński, Jan
Wyrowiński.

− zaproszeni goście:
− Ministerstwo Skarbu Państwa:

− podsekretarz stanu  Adam Leszkiewicz,
− podsekretarz stanu  Krzysztof Walenczak
− dyrektor Departamentu Rynków Kapitałowych Tomasz Zganiacz,
− zastępca dyrektora Departamentu Prywatyzacji Wojciech Chmielewski,
− główny specjalista w Departamencie Prawnym i Procesowym Marcin

Pindych,
− konsultant Jacek Chwedoruk (prezes Rothschild Polska),
− konsultant Marek Gul (prezes Credit-Suisse w Polsce) ,
− konsultant Paweł Zdort (partner w Weil, Gotschild&Manages),

− Ministerstwo Gospodarki:
− zastępca dyrektora Departamentu Energetyki Edward Słoma,,

− Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów:
− wiceprezes Jarosław Król,
− dyrektor Departamentu Kontroli Koncentracji Robert Kamiński,
− dyrektor Departamentu Analiz Rynku Wojciech Szymczak,

− Urząd Regulacji Energetyki:
− specjalista w Departamencie Promowania Konkurencji Michał Kozioł,

− Polska Grupa Energetyczna SA:
− prezes zarządu Tomasz Zadroga,

− ENERGA SA:
− dyrektor zarządzający Mirosław Czapiewski,

Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Przewodniczący obradom, senator Jan Wyrowiński poinformował, że posiedzenie zostało zwołane w

trybie art. 59 ust. 1 Regulaminu Senatu, na wniosek senatorów: Krzysztofa Majkowskiego, Tadeusza
Gruszki, Władysława Ortyla i Stanisława Koguta. Przypomniał również, że proces prywatyzacji spółek
powinien zakończyć się w ubiegłym roku.
Informację na temat prywatyzacji ENERGI SA przedstawił podsekretarz stanu w Ministerstwie Skarbu
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Państwa Adam Leszkiewicz. Poinformował, że 4 maja 2010 r. ukazało się w prasie zaproszenie do
negocjacji w sprawie nabycia akcji spółki ENERGA SA z siedzibą w Gdańsku. Po analizie złożonych
ofert Minister Skarbu Państwa podjął decyzję o parafowaniu umowy z Polską Grupą Energetyczną SA,
ze względu na najkorzystniejsze – z punktu widzenia Skarbu Państwa - warunki zawarcia transakcji
sprzedaży akcji przedmiotowej spółki. PGE SA m.in. zaoferowała za pakiet 84,19% akcji cenę 7,53
mld zł., zobowiązała się do nieograniczania prowadzenia działalności Energi SA w kluczowych
obszarach jej funkcjonowania, zachowania  odrębności podmiotowej spółki a docelowo upublicznienia
spółki na Giełdzie Papierów Wartościowych oraz, w ramach utrzymania konkurencyjności na rynku
energii w Polsce,  zadeklarowała sprzedaż wyprodukowanej przez siebie energii na giełdach energii.
29 września 2010 r. Minister Skarbu Państwa podpisał z PGE SA umowę sprzedaży akcji spółki
Enerega SA. Warunkiem przeniesienia własności akcji spółki  na rzecz PGE SA była zapłata ceny za
akcje spółki oraz zgoda prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów na dokonanie
transakcji.
13 stycznia prezes UOKiK wydał decyzję zakazującą dokonania koncentracji na rynku
energetycznym, polegającej na przejęciu przez PGE SA kontroli nad spółką Energa SA. Zgodnie z
ustawą o ochronie konkurencji i konsumentów PGE SA ma prawo - za pośrednictwem prezesa
UOKiK,  w terminie 2 tygodni od dnia doręczenia ww. decyzji – odwołać się do Sądu Okręgowego w
Warszawie-Sądu Ochrony Konkurencji i Konsumentów.
 Podsekretarz stanu w Ministerstwie Skarbu Państwa Krzysztof Walenczak omówił przebieg procesu
prywatyzacyjnego spółki ENEA SA. Poinformował m.in., że po wprowadzeniu w listopadzie 2008 r.
akcji spółki na Giełdę Papierów Wartościowych udział Skarbu Państwa w spółce obniżył się do
ok. 76,5%. Z uwagi na sytuację na rynkach kapitałowych oraz możliwość uzyskania premii za
przejęcie kontroli nad spółką, MSP zdecydowało o podjęciu działań zmierzających do pozyskania
inwestora branżowego. Na zaproszenie do negocjacji zgłosiły się dwa podmioty, ale żaden z nich, z
uwagi na niemożność sprostania oczekiwaniom cenowym rynku,  nie złożył oferty wiążącej.
Kolejnym etapem prywatyzacji było zbycie pakietu 16,05% akcji spółki w celu zwiększenia płynności
akcji na GPW, a tym samym uzyskanie wiarygodnej wyceny rynkowej, która mogłaby stanowić realny
poziom odniesienia na potrzeby późniejszych negocjacji z inwestorem w sprawie sprzedaży 51% akcji
spółki Enea.
28 czerwca 2010 r. Minister Skarbu Państwa ogłosił zaproszenie do negocjacji w sprawie nabycia
225 135 940 akcji, stanowiących 51% kapitału zakładowego spółki Enea SA. Negocjacje mają
zapewnić maksymalizację przychodów, zabezpieczenie interesów pracowniczych oraz bezpieczeństwo
energetyczne kraju. W wyniku przebiegu projektu zbycia akcji przedmiotowej spółki podmiotem,
który uzyskał wyłączność, została spółka Electricite de France SA (EDF).
W dyskusji senatorowie zadawali pytania dotyczące m.in.: planowanych inwestycji, wypełniania
wcześniejszych zobowiązań inwestycyjnych podmiotów ubiegających się o nabycie akcji spółek,
możliwości łączenia spółek energetycznych, prywatyzacji tzw. „resztówek” w energetyce, możliwości
finansowania przedsięwzięć oraz decyzji UOKiK sprzeciwiającej się koncentracji na polskim rynku
energii.
Odpowiedzi na poruszane zagadnienia udzielali minister Adam Leszkiewicz, minister Krzysztof
Walenczak, prezes PGE SA Tomasz Zadroga oraz wiceprezes UOKiK Jarosław Król.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Sporządzono w Biurze Prac Senackich


